
Protokół Nr XX/2012
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 31 sierpnia 2012 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas otworzyła XX sesję Rady 
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę, 
Skarbnika – Panią Stefanię Kosińską, Sekretarza – Panią Annę Tereszko, Aplikanta Radcowskiego 
–  Pana  Dariusza  Bączka,  Kierownika  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  –  Pana 
Sylwestra  Wronę,  Dyrektorów  Zespołów  Szkół,  Kierownika  ZGKiM  w  Barcianach  –  Pana 
Mirosława  Zinkiewicza,  sołtysów,  Radnego  Powiatowego  –  Pana  Eugeniusza  Hryniewickiego, 
funkcjonariusza  Straży  Granicznej  Oddział  w  Barcianach  oraz  Radnych  Gminy  Barciany. 
Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum obrad - 14 radnych. 

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.
Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym 
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XIX sesja 
Rady Gminy odbyła się  28 czerwca 2012 r.  Protokół  z  poprzedniej  sesji  wyłożony był  na pół  
godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała 
następnie,  kto  jest  za przyjęciem  protokołu.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu 
z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.
Zgodnie  z  §  25  ust.  3  Statutu  Gminy  Barciany  Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz 
z materiałami 7 dni przed sesją. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad. Poinformowała, że żadne wnioski nie wpłynęły.

Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas – odczytała porządek obrad:

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z  XIX sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja  Wójta  Gminy o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady Gminy i  działaniach  między 

sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.  
7. Projekt  uchwały w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Barciany 

na lata 2012-2022.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 r.
9. Projekt uchwały w sprawie utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego statutu.
10. Projekt  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Barciany  do  zawarcia  umów 

z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Olsztynie na zadania pod nazwą: " Remont chodnika na ul. 
Wojska Polskiego w miejscowości Barciany o długości 104,00 m w ciągu drogi wojewódzkiej 
Nr  591  Granica  Państwa  -  Barciany  -  Kętrzyn  -  Mrągowo"  oraz  "  Remont  6  szt.  zatok 
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autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591  Granica Państwa - Barciany - Kętrzyn - 
Mrągowo w miejscowości Skierki, Markławka i Rodele".

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Wnioski mieszkańców.
14. Sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.

Ad  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 
i działaniach między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Beata Górska zgłosiła interpelację w sprawie wycięcia zakrzaczenia na drodze powiatowej 
w miejscowości Suchawa oraz na odcinku Winda – Wikrowo. Zaznaczyła,  że drzewa są bardzo 
zakrzaczone, co znacznie ogranicza widoczność.

Radny Hansi Jurgen Malecki wypowiedź swą rozpoczął od stwierdzenia, że propozycję, którą chce 
przedstawić przedyskutował z Panią Sołtys.  Powiedział,  że  na terenie gminy jest  wiele placów, 
które nie są wykorzystane, lecz są systematycznie wykaszane. Zasugerował, że w przypadkach, gdy 
nie ma dla tych nieruchomości żadnych planów inwestycyjnych, należałoby rozważyć możliwość 
dokonywania zadrzewień. W Drogoszach są już plany na jeden z placów. Dodał, że jest to kwestia 
ważna, gdyż jako gmina mamy najniższy stopień zalesienia w województwie, czy nawet w kraju. 
Sądzi,  że  rzecz  jest  warta  przemyślenia.  Zasugerował,  że  przedsięwzięcie  miałoby charakter 
ogólnogminny, bowiem być może istniałaby szansa pozyskania funduszy zewnętrznych.  Ponadto 
zakup większej ilości sadzonek byłoby tańszy. Powiedział również, że od dwóch lat zauważalny jest 
pozytywny trend w utrzymywaniu terenów zielonych.

Radny  Andrzej  Fedczak  zgłosił  interpelację  w  sprawie  wyremontowania  mostu  w  Asunach. 
Wyjaśnił, że po ostatnich nawałnicach w moście powstałą ogromna wyrwa. Dziura została zasypana 
gruzem  przez  pracowników  Rejonu  Dróg  Wojewódzkich  w  Kętrzynie,  jednak  ponownie  się 
odnawia. Dodał, że w obecnym stanie most grozi zawaleniem.

Radna  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zgłosiła  interpelację  w  sprawie  niebezpiecznego 
skrzyżowania  drogi  wojewódzkiej  z  drogą  powiatową  wiodącą  z  Szat  Wielkich.  Wyjaśniła, 
że kierowcy wjeżdżający na drogę wojewódzką mają bardzo ograniczone pole widzenie w obydwu 
kierunkach. 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad  7. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia 
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Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  lata  2012-2022.  Poinformowała,  że  radni  opiniowali 
wszystkie  uchwały podczas  wspólnego posiedzenia  Komisji,  które  odbyło  się  dnia  30 sierpnia. 
Dodała,  że  Skarbnik  Gminy  –  Pani  Stefania  Kosińska  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji 
szczegółowo omówiła zmiany do uchwały i udzieliła wyczerpujących wyjaśnień. Zapytała, czy są 
jeszcze pytania do projektu uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o  podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2022.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na wspólnym  posiedzeniu  Komisji  dn.  30  sierpnia 2012  roku  obecnych  było  8  członków  – 
w głosowaniu jawnym 8 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2022.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na  wspólnym posiedzeniu Komisji  dn.  30 sierpnia 2012 roku obecnych było  7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7 głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-
2022.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji dn. 30 sierpnia 2012 roku obecnych 
było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-
2022.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2022 i poddała 
go  pod głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  14  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt 
uchwały.

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012.

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  omówiła  zmiany  w  budżecie  na  2012  rok  występujące 
po stronie  dochodów  oraz  wydatków.  Po  stronie  dochodów  (załącznik  nr  1)  dokonano 
następujących  zmian:  zmniejszenie  o  2  902,00  zł  na  zasiłkach  alimentacyjnych,  zwiększenie 
o 2 209,00 zł na zasiłkach stałych, zwiększenie o 40 849,29  zł na dotacji na azbest, zwiększenie 
o 11  000,00  zł  na  wpłatach  z  różnych  opłat,  zwiększenie  o  73  571,00  zł  środków  unijnych 
na realizację  umowy  dot.  budowy  świetlicy  w  Mołtajnach  oraz  zwiększenie  o  35  416,00  zł 
na budowę  budynku  socjalnego  na  stadionie.  Następnie  omówiła  zmniejszenia  i  zwiększenia 
występujące  po  stronie  wydatków  (załącznik  nr  2):  zmniejszenie  o  154  000,00  zł  na  budowę 
kanalizacji Barciany – Stary Dwór, zwiększenie o 154 000,00 zł – dotacja dla ZGKiM na powyższe 
zadanie, zwiększenie o 40 000,00 zł na remont chodnika przy ulicy Wojska Polskiego oraz zatoczek 
autobusowych, zmniejszenie po 20 000,00 zł na remoncie oraz zakupie materiałów i wyposażenia, 
zmniejszenie o 99 670,00 zł i 14 054,00 zł na wydatkach inwestycyjnych, zwiększenie o 45 180,00 
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zł  na  ogrzewaniu  geotermalnym  w  Zespole  Szkół  w  Drogoszach,  zwiększenie  o  4  000,00  zł 
na dokumentację na świetlicę w Ogródkach, zwiększenie o 2 400,00 zł – zakupy na plac zabaw 
w Gęsich Górach. Ogółem zwiększenia wynoszą 644 717,28 zł, natomiast zmniejszenia 483 881,00 
zł. Po dokonanych zmianach budżet wynosi – dochody: 26 147 566,87 zł, wydatki 26 447 623,18 
zł. Budżet jest deficytowy, deficyt wynosi 300 056,31 zł. Poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Hansi Jurgen Malecki zwrócił uwagę na zapis w załączniku 
nr 3a w podpunkcie 2. Powiedział, że powinno być wyrażenie „pomoc finansowa”.

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  podziękowała  za  uwagę  i  powiedziała,  że  zostanie 
to zmienione.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na rok 2012.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na wspólnym  posiedzeniu  Komisji  dn.  30  sierpnia 2012  roku  obecnych  było  8  członków  – 
w głosowaniu jawnym 8 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  zmian 
w budżecie gminy na rok 2012.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na  wspólnym posiedzeniu Komisji  dn.  30 sierpnia 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji dn. 30 sierpnia 2012 roku obecnych 
było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 r.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie Gminy Barciany na 2012 r. i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 
głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest  projekt  uchwały w sprawie  utworzenia związku międzygminnego 
i przyjęcia jego statutu. Poprosiła o omówienie tematu.

Sekretarz  Gminy –  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  identyczny projekt  uchwały  był  omawiany 
w styczniu  bieżącego  roku.  Pojawił  się  jednak  problem  z  rejestracją  Związku.  Ministerstwo 
Administracji i Cyfryzacji wniosło pewne uwagi i zastrzeżenia co do niektórych zapisów statutu. 
W celu wyeliminowania wskazanych nieprawidłowości przygotowano ujednoliconą treść statutu, 
która  została  przedstawiona  właściwym  radom  gmin.  Dodała,  że  statut  zawiera  poprzednie 
rozwiązania  i  zapisy  wynikające  z  wystąpienia  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego,  będącego 
organem nadzorującym. Poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła  o  podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w sprawie 
utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego statutu.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na wspólnym  posiedzeniu  Komisji  dn.  30  sierpnia 2012  roku  obecnych  było  8  członków – 
w głosowaniu  jawnym  8  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie 
utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego statutu.

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na  wspólnym posiedzeniu Komisji  dn.  30 sierpnia 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego statutu.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji dn. 30 sierpnia 2012 roku obecnych 
było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego statutu.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie  utworzenia 
związku  międzygminnego  i przyjęcia  jego  statutu i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym 14 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  10. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Barciany do zawarcia umów 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Olsztynie na zadania pod nazwą: " Remont chodnika na ul. 
Wojska Polskiego w miejscowości Barciany o długości 104,00 m w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 
591 Granica Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo" oraz " Remont 6 szt. zatok autobusowych 
w ciągu  drogi  wojewódzkiej  Nr  591   Granica  Państwa  -  Barciany  -  Kętrzyn  -  Mrągowo 
w miejscowości Skierki, Markławka i Rodele".

Kierownik  RGKiI  –  Sylwester  Wrona  powiedział,  że  pojawiła  się  możliwość  wyremontowania 
odcinka infrastruktury drogowej. Zadanie będzie wykonane w proporcji 50 na 50. Wyremontowane 
zostanie 104 m chodnika na ulicy Wojska Polskiego. Drugim przedsięwzięciem jest remont 6 sztuk 
zatoczek  autobusowych  w  miejscowościach  Skierki,  Markławka  i  Rodele.  Zarząd  Dróg 
Wojewódzkich  daje materiały, natomiast gmina wyłoni wykonawcę. Obie inwestycje wycenione są 
po 20 tys. zł od każdej ze stron.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Radny Wiesław Gajdowski podziękował Panu Wójtowi za inwestycję. Dodał, że niejednokrotnie 
składał wnioski o naprawę chodnika. Wyraził nadzieję, że w dalszej części kadencji Wójt Gminy 
nadal będzie przykładał się do poprawienia estetyki.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział, że ma sceptyczne podejście 
do pomagania.  W tym przypadku dotyczy to jednak infrastruktury drogowej, z której  korzystać 
będą mieszkańcy. Dlatego ma przychylny stosunek. Poprosił, aby Wójt wspomniał o konieczności 
wykonania chodnika w Drogoszach na odcinku, który przecina most. Zaznaczył, że jest to sprawa 
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bardzo ważna. Zapytał prawnika, czy przedsięwzięcia polegające na wykonywaniu robót na cudzej 
własności są zgodne z prawem.

Aplikant  Radcowski  –  Dariusz  Bączek  powiedział,  że  w jego ocenie  umowa nie  będzie  miała 
dla gminy skutków negatywnych, gdyż ma ona charakter cywilno-prawny. Gmina musi zapewnić 
bezpieczeństwo mieszkańcom. Uważa, że umowa będzie zgodna z prawem.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła  o  podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w sprawie 
upoważnienia  Wójta  Gminy  Barciany  do  zawarcia  umów  z Zarządem  Dróg  Wojewódzkich 
w Olsztynie na zadania pod nazwą: " Remont chodnika na ul. Wojska Polskiego w miejscowości 
Barciany o długości 104,00 m w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591 Granica Państwa - Barciany - 
Kętrzyn - Mrągowo" oraz " Remont 6 szt. zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591 
Granica Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo w miejscowości Skierki, Markławka i Rodele".

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na wspólnym  posiedzeniu  Komisji  dn.  30  sierpnia 2012  roku  obecnych  było  8  członków  – 
w głosowaniu  jawnym  8  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie 
upoważnienia  Wójta  Gminy  Barciany  do  zawarcia  umów  z Zarządem  Dróg  Wojewódzkich 
w Olsztynie na zadania pod nazwą: " Remont chodnika na ul. Wojska Polskiego w miejscowości 
Barciany o długości 104,00 m w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591 Granica Państwa - Barciany - 
Kętrzyn - Mrągowo" oraz " Remont 6 szt. zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591 
Granica Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo w miejscowości Skierki, Markławka i Rodele".

Pani  Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na  wspólnym posiedzeniu Komisji  dn.  30 sierpnia 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Barciany  do  zawarcia  umów  z Zarządem  Dróg 
Wojewódzkich w Olsztynie na zadania pod nazwą: " Remont chodnika na ul. Wojska Polskiego 
w miejscowości  Barciany  o  długości  104,00  m  w ciągu  drogi  wojewódzkiej  Nr  591  Granica 
Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo" oraz " Remont 6 szt. zatok autobusowych w ciągu drogi 
wojewódzkiej Nr 591  Granica Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo w miejscowości Skierki, 
Markławka i Rodele".

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji dn. 30 sierpnia 2012 roku obecnych 
było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w  sprawie upoważnienia  Wójta  Gminy  Barciany  do  zawarcia  umów  z Zarządem  Dróg 
Wojewódzkich w Olsztynie na zadania pod nazwą: " Remont chodnika na ul. Wojska Polskiego 
w miejscowości  Barciany  o  długości  104,00  m  w ciągu  drogi  wojewódzkiej  Nr  591  Granica 
Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo" oraz " Remont 6 szt. zatok autobusowych w ciągu drogi 
wojewódzkiej Nr 591  Granica Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo w miejscowości Skierki, 
Markławka i Rodele".

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie upoważnienia 
Wójta Gminy Barciany do zawarcia umów z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Olsztynie na zadania 
pod  nazwą:  "  Remont  chodnika  na ul.  Wojska  Polskiego  w miejscowości  Barciany o  długości 
104,00 m w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591 Granica Państwa - Barciany - Kętrzyn - Mrągowo" 
oraz " Remont 6 szt. zatok autobusowych w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 591  Granica Państwa - 
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Barciany  -  Kętrzyn  -  Mrągowo  w miejscowości  Skierki,  Markławka  i  Rodele" i  poddała  go 
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra w odpowiedzi na interpelację Radnej Beaty Górskiej dotyczącej 
wycięcia zakrzaczenia odpowiedział, że zostanie ona przekazana do Rejonu Dróg Wojewódzkich 
w Kętrzynie.  W  kontekście  wypowiedzi  Radnego  Hansi  Jurgena  Maleckiego  powiedział, 
że problem jest szerszy. Trzeba będzie dokonać przeglądu nieruchomości i zadecydować o dalszym 
ich  losie.  Prace  zostaną  rozpoczęte  w  miesiącu  październiku.  Cel  będzie  realizowany. 
Odpowiadając  na  interpelację  Radnego  Andrzeja  Fedczaka  poinformował,  że  kwestia  wyrwy 
w moście zostanie przekazana do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Kętrzynie. Z kolei interpelacja 
Radnej Wiesławy Małgorzaty Kłaczko-Dyjas zostanie przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich 
w Olsztynie. 

Następnie Wójt Gminy – Ryszard Kozyra poinformował, że do 15 września można składać wniosku 
do budżetu gminy, powiatu oraz sejmiku województwa.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.

Radna  Anna  Witkowska  poinformowała,  że  dnia  30  sierpnia  odbyło  się  oddzielne  posiedzenie 
Komisji  Oświaty.  Dyrektorzy  przedstawili  informację  na  temat  stanu  przygotowania  do  roku 
szkolnego – ilość uczniów, kadra nauczycielska, przeprowadzone remonty oraz finanse.  Dodała, 
że sytuacja  finansowa  jest  dość  napięta,  jednak  Dyrektorzy  w  miarę  możliwości  radzą  sobie 
ze wszystkim.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  poinformował,  że  od  tego  roku  szkolnego  wszystkie  punkty 
przedszkolne znajdują się w Zespołach Szkół. Co za tym idzie, dzieci od lat 3 do 16 będą uczyć się  
w jednym budynku. Kolejną kwestią, którą poruszył jest dowóz uczniów do szkoły w Windzie. 
Powiedział, że Veolia złożyła propozycję przejęcia dowozu dzieci. Przedstawili ofertę finansową. 
Umowa nie jest jeszcze podpisana. Pracownik zostanie przekazany do Veolii. Powinno przynieść 
to oszczędności  w budżecie.  Komunikacja  będzie  publiczna,  co  oznacza,  że  będą  mogli  z  niej 
korzystać  nie  tylko  uczniowie.  Nie  ma  planów na  inne  autobusy.  Dodał,  że  kierowca  nie  jest 
zagrożony oraz że opiekunowie będą dotychczasowi.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad  13. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym punktem są wnioski mieszkańców. Poprosiła o zgłaszanie wniosków.

Sołtys Sołectwa Krelikiejmy – Maria Kłyszejko złożyła wniosek o wyremontowanie drogi Kolwiny 
– Krelikiejmy. Zaznaczyła, że droga jest w fatalnym stanie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra  powiedział, że wniosek o ujęcie w planach remontu będzie złożony 
do Rejonu Dróg Powiatowych. Dotyczy to również drogi Drogosze – Kiemławki – Podławki.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.
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Ad 14. Sprawy różne

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Zbigniew Stankiewicz podziękował za oczyszczenie drogi 
Winda – Nowa Różanka. Poprosił również, aby Wójt pamiętał o chodniku w Windzie.

Radny  Wiesław  Gajdowski  podziękował  za  szybkie  wyremontowanie  drogi.  Powiedział,  że 
na spotkaniu z  Kierownikiem ZGKiM, Kierownik zaproponował mu,  aby się  przejść i  obejrzeć 
drogę. Podziękował za miłą współpracę oraz szybkie i skuteczne rozwiązanie problemu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział,  że nie może zapomnieć 
wypowiedzi Sołtysa Sołectwa Frączkowo – Pana Leszka Puczkowskiego. Wyjaśnił,  że głosował 
za uchwałą,  jednak jego celem nie było to,  aby zniechęcić  sołtysów do uczestniczenia w sesji. 
Kolejną  kwestią  jest  to,  że  padło  jego  nazwisko  przy  wymienianiu  osób,  które  zadeklarowały 
pomoc w sprawie remontu chodnika. Takie sprawy powinno się załatwiać przez swoich radnych. 
Dodał, że trzech radnych może przygotować projekt uchwały. Pisanie w trakcie roku budżetowego 
bezpośredniego wniosku jest bezskuteczne.

Kierownik  RGKiI  –  Sylwester  Wrona  przedstawił  kwestię  prac  związanych  z  modernizacją 
oświetlenia. Prace związane z dokumentacją i kosztorysem zostały zakończone w ubiegłym roku. 
W  2011  roku  złożono  wniosek  do  operatora  o  umożliwienie  podjęcia  prac  na  oświetleniu. 
Po długim okresie doszło do spotkania z przedstawicielami firmy. Firma zaproponowała wykonanie 
inwestycji.  Koszt  przedstawiony  przez  firmę  wyniósł  851  791,33  zł  brutto,  natomiast  wartość 
kosztorysowa wyniosła 586 000 zł brutto. Firma Energa Oświetlenie zaproponowała, że po 4 latach, 
gdy gmina spłaci inwestycję,  będzie dokonywała prace konserwatorskie.  W Sopocie odbyły się 
negocjacje, w wyniku których firma zaproponowała stawkę 26,50 zł za 1 oprawę oraz 6,80 zł netto 
za  konserwację,  co  daje  40  000  zł  oszczędności  na  całości  inwestycji.  Większość  oświetlenia 
stanowi własność spółki. Do dnia dzisiejszego nie uzyskał danych na temat wysokości kosztów 
w przypadku  wykonania  inwestycji  przez  gminę.  Zlecono  dokonania  analizy  budowy  nowego 
oświetlenia.  Dodał,  że  kolejną  kwestią,  którą  chciałby  przedstawić  to  zainstalowanie  w  tych 
miejscowościach, w których nie ma oświetlenia, lamp solarno-hybrydowych. Koszt zakupu jednej 
lampy wynosi 14 tys. zł netto. Są programy dotacyjne – dotacja w wysokości 80%. W przypadku 
tych lamp gmina nie ponosiłaby opłat za energię elektryczną.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 15. Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem 
porządku  obrad  XX  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.30,  dziękując 
wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

      Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
Protokolant:
Anna Niska 
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